
                                                         Protokół Nr XLIII/2017
                                                         z Sesji Rady Gminy Tczew
                                                         z dnia 27 grudnia 2017r.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie  porządku obrad.
3. Interpelacje radnych.
4. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017 roku nie wygasają z 

upływem roku budżetowego.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gminy Tczew na rok 2018.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek 

wychowania przedszkolnego, szkół i placówek dla których Gmina Tczew jest organem 
rejestrującym.

7. Podjęcie uchwały  w sprawie  zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą 
Tczew a Gminą Miasta Gdańska w sprawie zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska
frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy
Tczew.                               

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad najmu lokalu użytkowego oraz zwolnienia z 
obowiązku przetargowego.

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zbycia nieruchomości na rzecz jej użytkownika wieczystego.
10. Podjęcie uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości.
11. Informacje, wolne wnioski i zapytania radnych i sołtysów.

Obrady XLIII Sesji Rady Gminy Tczew otworzył przewodniczący – Krzysztof Augustyniak.
Przywitał zgromadzonych, wójta, skarbnik, sekretarz, dyrektorów szkół, prezesa kółek, 
mieszkańców, sołtysów i radnych. Sprawdził listę obecności na 15 radnych obecnych jest 
11radnych . Nieobecni to radny Bronk Andrzej, radna Bronk Mirosława, radny Bukała Jan, radny 
Szreder Paweł. Obrady są prawomocne do podejmowania uchwał.

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.

Przewodniczący odczytał porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący
Głosowanie
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad.

Interpelacje radnych – radni nie wnieśli.

Radni przystąpili do procedowania uchwał.

Pkt 4
Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2017 roku nie wygasają z 
upływem roku budżetowego przedstawił przewodniczący.
Wendt Roman
Proszę o informację, czy definitywnie mamy projekt na drogę Mieścin- Miłobądz?
Wójt
Na chwile obecną projekt nie ma pozwolenia na budowę, co oznacza, że w tej chwili go nie mamy.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/306/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.



Pkt. 5
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Rady Gminy Tczew na rok 2018 przedstawił przewodniczący.
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/307/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 6
Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek 
wychowania przedszkolnego, szkół i placówek dla których Gmina Tczew jest organem 
rejestrującym przedstawił przewodniczący.
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/308/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 7
Projekt uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Tczew 
a Gminą Miasta Gdańska w sp-rawie zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska 
frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy 
Tczew przedstawił przewodniczący.
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/309/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 8
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad najmu lokalu użytkowego oraz zwolnienia z 
obowiązku przetargowego przedstawił przewodniczący.
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/310/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 9
Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości na rzecz jej użytkownika  wieczystego 
przedstawił przewodniczący.
Siwiak Anna
Zdobyłam informację, że ta działka jest na sprzedaż już od pół roku. Według planu są tam cztery 
działki pod budownictwo mieszkaniowe. Czy możemy zatrzymać tą działkę dla gminy?
Wójt
Wnioskuje wieczysty dzierżawca, który ma prawo pierwokupu. Możecie jako Rada, nie wyrazić 
swojej woli na zbycie tej nieruchomości.
Wendt Roman
Jeżeli ten pan kupuje, aby sprzedać na działki, to lepiej zostawić ten teren dla gminy. Nie ma w 
Miłobądzu terenu pod plac zabaw. Zawsze możemy sami sprzedać te działki.
Bzowski Henryk
Na podstawie obowiązującego prawa wieczysty dzierżawca ma prawo pierwokupu.
Przewodniczący
Kto złożył wniosek? Musimy wiedzieć czy jest to urzędnik, czy radny. Wniosek wpływa- powinien 
być podpięty do projektu uchwały wraz z wyceną gruntu.



Bzowski Henryk
Nie jest to urzędnik ani radny. Jest to obecny użytkownik wieczysty. Wniosek złożony przez tego 
obywatela jest objęty ochrona danych osobowych.
Przewodniczący
Ja chcę ten wniosek zobaczyć.
Kończyńska Iwona
Dla tego obszaru jest plan zagospodarowania przestrzennego?
Wójt
Patrząc na Miłobądz jestem  na 99%, pewny, że tam nie ma planu. O trzeba było pytać na komisji
Przewodniczący
Bzowski na posiedzeniu nie był przygotowany. Inna mapka była w projekcie, a teraz też  inną 
mapkę dostaliśmy.
Przewodniczący
Głosujemy
Uchwałę Nr XLIII/311/2017 radni przyjęli następująco: „za” głosowało 6 radnych 
( pierwotnie przewodniczący wskazał 5 głosów – sprawdzono nagranie z kamery i 
zweryfikowano na 6 głosów) „przeciw” glosowało 4 radnych, „wstrzymał się” 1 radny.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 10
Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości 
przedstawił przewodniczący.
Radni nie wnieśli uwag.
Uchwałę Nr XLIII/312/2017 radni przyjęli jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Pkt. 11
Informacje, wolne wnioski i zapytania radnych i sołtysów.
Bieszka Ewa
Mieszkańcy ulicy Cyprysowej w Rokitkach proszą, aby chociaż trochę wyrównać tą drogę.
Wójt
Nie mogę obiecać, ponieważ kolejny inspektor wypowiedział umowę. Nikt z urzędników nie 
podpisze się, bo nie mamy uprawnień.
Wendt Roman
W imieniu swoim i mieszkańców chciałem podziękować Piotrowi i sekretarz, że byli na wigilii do 
końca, tak jak wypada. Do przewodniczącego – zaglądałem do kilku  gazet i nie widzę życzeń od 
przewodniczącego.
Przewodniczący
Co roku otrzymywałem życzenia do podpisania. W tym roku nie otrzymałem życzeń do 
p[odpisu,wójt sam wysłał, może to i lepiej, wiecie dlaczego, to co piszą w internecie? Mam pytanie 
panie wójcie, chodzi o drogę w Szczerbięcinie, którą rolnik zaorał. Już chyba siódmy raz to 
powtarzam. Mijają dwa lata, mieliśmy przed świętami spotkanie i ludzie nie mogą przejechać tą 
drogą. Tam niektórzy mówią, że rozmawiali z urzędnikami przy rozlewisku i że my mamy zapłacić 
7 tys. złotych. Mówiłem , że jest to chyba nie możliwe, że ktoś nam drogę zaorał, a my ją mamy 
odtworzyć jako mieszkańcy. Już dwa lata powtarzam, że ta droga jest zaorana. W tej chwili 
całkowicie  nie ma przejazdu przez ten wąwóz.
Turzyński Józef
Panie przewodniczący, wysoka rado, Panie wójcie, szanowni sołtysi, dyrektory szkół, szanowni 
zebrani. W dniu 30 sierpnia tego roku złożyłem wniosek do protokółu, ażeby wójt gminy udzielił 
mi odpowiedzi na cztery sprawy. Tą wiadomość przyjęła Pani sekretarz i do dnia dzisiejszego nie 
uzyskałem odpowiedzi. Pytam się czy wójta gminy nie obowiązuje art. 35 k.p.a.? Jest miesiąc na 
odpowiedz. Pierwsza sprawa to jest sprawa państwa Lic i państwa Odya. Panie wójcie ma pan 
uchwałę Rady Gminy, ma pan uzasadnienie komisji rewizyjnej, w którym  wyraźnie pisze, że 



narusza pan prawo. W 2012 roku w sierpniu miał pan wydać decyzję o warunkach zabudowy, tego 
pan nie zrobił. W tej chwili Pani Odya wzięła prawnika i szykuje się z pozwem przeciwko gminie o 
zadośćuczynienie, ponieważ od 5 lat nie może  wybudować domu dla swojej córki i syna. Pan 
wyraźnie powiedział, Pani tych dwóch domów nie postawi. Tu padły te słowa. Odnośnie Pani Lic 
wielokrotnie prosiłem o odpowiedź. W końcu sam się tą sprawą zająłem i pisałem do Ministerstwa 
Infrastruktury,  mam odpowiedź, że w przyszłym roku sprawa będzie załatwiona. Pytam się co robi 
pan wójt i urzędnicy rady gminy. PKP to państwo w państwie. Tam trzeba jeździć, tam trzeba 
prosić, tam trzeba błagać. Tak to się robi. Są tacy, którzy twierdzą , że ja głupstwa robię. Jadąc do 
PKP,  tam  trzeba świadka. W tej chwili mam informację z PKP, że geodeci wytyczają. Pytam  się 
dlaczego Rada Gminy i  wójt nic nie mogą zrobić w tej sprawie?Wy macie służyć państwu, macie 
służyć swoim obywatelom. Trzecia sprawa. Sprawa przepustu w Boroszewie. Odpowiedz pana 
wójta - nie bo nie. Panie wójcie taka jest decyzja. Rada Gminy musi to wykonać. Byłem u dyrektora
RSGW i wyda decyzję. Pan się nie wybroni z tego, dość tego. Chciałem poinformować Panią radną 
z Tczewskich Łąk, w sprawie tak zwanych mostów na Motławie, będzie decyzja i  przygotujcie 
budżet. Tam jest 11 mostów. To jest decyzja dyrektora RSGW. Nie będzie tak, że nie bo nie. 
Następna sprawa. Odnośnie państwa Lic . Ja pytałem, prosiłem Radę, panią Ewę i Bronka Andrzeja 
zrzućcie mandat. Wyście nie wykonali swojego obowiązku. Bo wy jako radni i sołtysi jesteście 
odpowiedzialni za wszelkie zmiany. Wy powinniście to pilnować, a nie pilnujecie. Informuję, że 
złożyłem doniesienie,  do prokuratury tczewskiej straciłem zaufanie, ponieważ w tej prokuraturze 
nic się nie da  załatwić. Doniesienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa  przez pana wójta i 
przez pana Bronka, ponieważ mnie pomówiliście, że ja wydałem pozytywną opinię w sprawie tej 
uchwały w Stanisławiu. Informuję, że ja dostałem inna uchwałę, inna mapkę. Radni przegłosowali 
jednogłośnie  w 2015, ale ich wprowadzono w błąd. Mam pytanie czy Pani Wełmińska  tu jeszcze 
pracuje? Nie powinna pracować, bo tyle błędów narobiła w tej gminie . Rokitki zawalona sprawa, 
Cieszyłem się, gdy Rokitki  doszły do podjęcia uchwały. Dziękowałem panu przewodniczącemu i 
co się stało? Wojewoda uchylił sprawę. Kto tu zawinił?Urzędnicy gminy Tczew. Tak nie można . To
jest coś ważnego. Następna sprawa 2014 Stanisławie, też Andrzej Bronk . Ja na sesji 30 
października zapytałem sołtysa co robi w tej sprawie. a sołtys powiedział, że nic nie otrzymał w tej 
sprawie. Ustawa o planowaniu przestrzennym wyraźnie mówi w artykule 17, że wójt ogłasza w 
prasie  lokalnej i na tablicy ogłoszeń w sposób zwyczajowo przyjęty . Konsultacja społeczna, tego 
nie ma w tej gminie. Zebranie wiejskie. W każdej wsi sołtys powinien zwołać zebranie wiejskie  w 
sprawie konsultacji . Następna sprawa Pani Oślicka, brak konsultacji. Kto wystąpił z wnioskiem o  
naniesienie tych linii , kto to zrobił? Czy ma iść droga do posesji prywatnej, gdyby to była szkoła, a 
nie droga 30 metrowa. Co to jest w tej gminie? Tą sprawę musi zbadać prokuratura. To są poważne 
sprawy. Pan wójt niech głową nie kiwa. Pan nie ucieka panie wójcie, co pan robi w tej chwili. Pana 
czas się skończył w tej gminie. To jest sprawa obywateli, to jest sprawa rolników. Tak nie może 
być.
Przewodniczący
Panie Turzyński wójt musiał wyjść.
Turzyński Józef
Sprawa w Czarlinie  - mieszkańcy mówią, że nic nie wiedzą, że będzie się budowało domki 
jednorodzinne na byłej żwirowni. Nie ma Pana Bronka dziś, kiedyś zablokował budowę domków  
na terenie po byłej żwirowni, bo musi się uleżeć ziemia a teraz w Czarlinie nie musi? Złożyłem 
wniosek  w tej sprawie z negatywną opinią. Pani , która chciała wybudować siedlisko w Stanisławiu
poszła do Pani Wełmińskiej  i otrzymała informację, że nie może. Musiała z drogi wojewódzkiej 
zjazd na własny koszt zrobić. Nie bo nie. W tej sprawie kółka spowodowały wycofanie projektu 
uchwały, tu na sesji . Co się dzieje w tej gminie?Nie może tak być panie przewodniczący. Odnośnie 
przepustu betonowego,rów Leśniak od 20 lat nie jest konserwowany. Wniosek formalny do 
mieszkańców wsi Szczerbięcin, że ten rów ma być udrożniony . Pojechałem do wójta Trąbek , jest 
zrobiony, tam jest 5 rolników. Rolnicy udrożnili. Nadleśnictwo Kolbudy zapewniło, że zrobią jeżeli 
rolnicy oczyszczą. Nadleśnictwo ma na to pieniądze. A wójt gminy Tczew przekazał sprawę do 
Starosty. Rolnicy muszą otrzymać decyzje i to zrobić, to jest rów szczegółowy. Decyzje wydaje 



wójt gminy.  Jak sobie nie może poradzić, zwraca się do starosty. Mam wiele spraw, tak być nie 
może. Wójt jest funkcjonariuszem publicznym i musi wysłuchać krytyki i na krytykę odpowiadać . 
Na sesji w dniu 30 listopada podjąłem  wiadomość odnośnie budowy świetlicy w Lubiszewie – to 
jest sprawa  prokuratorska. Tutaj , że tak powiem wymuszono na Radzie Gminy  85 tyś. złotych W 
projekcie było budowa wraz z wyposażeniem. Wartość inwestycji wzrasta o 85 tys. złotych. 
Również sprawę przedłożę prokuraturze. Wykonawca musi zrobić zgodnie z projektem.
W 1998 roku ówczesny wójt gminy Tczew Ireneusz Włochyń zlecił wykonanie projektu 
nadbudowy tego budynku . Wysłanie do Gniszewy pomocy społecznej  i ZEASU i innych instytucji
to niegospodarność. Można wykonać w krótkim czasie nadbudowę, oczywiście najpierw 
uzgodnienia muszą być. Nawet z windą dla niepełnosprawnych. Jak te osoby niepełnosprawne mają
się dostać do Gniszewy? Pytają się, Panie Turzyński my musimy do Gniszewy jeździć?Jeżeli 
projekt zaginął, to mam tutaj kopię nadbudowy i tylko wykonać uzgodnienia. Trzeba nadbudować, 
jeszcze wam rok pozostał , zastanówcie się nad tym, a nie budować świetlice za 3 miliony.
Następna sprawa brak świetlicy w Goszynie od lat. Czy nie można tam świetlicy wykonać? Tylko  
nie w ten sposób jak świetlicę w Lubiszewie, gdzie wykorzystano środki w sposób nielegalny.
Przewodniczący
Otrzymałem Pana wniosek i przekazałem do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. Druga sprawa Panie 
Turzyński przepust w Boroszewie  rada przychyliła się do Pana wniosku  i przekazała w budżecie 
gminy na ten rok kwotę 5 tys. złotych na zbadanie rzędnych tego przepustu. Nie mamy innego 
wpływu, żeby wójta zmobilizować. Wójt nie wykonał tego , zostało kilka dni do końca roku, 
pieniądze są cały czas w budżecie.
Kożyczkowski Wiesław
Byliśmy świadkami, gdzie radni znów podjęli decyzje nie mając dokumentów. Decyzja, która 
będzie skutkowała. Zwracałem wielokrotnie uwagę, jeżeli nie ma dokumentów, radni jasno nie 
wiedzą o co chodzi, nie można podejmować decyzji. 
Przewodniczący
Proszę konkretnie. My wiemy o co chodzi.
Kożyczkowski Wiesław
Żeście składali przysięgę, że będziecie działać  dla obywatela, dla ojczyzny. Jak człowiek jest 
nieświadomy, to jak może decyzje podejmować. Tak nie można robić. Wójt twierdzi, że 27 razy był 
na policji, on jeszcze 35 razy powinien chodzić. Cokolwiek on nie robi to wszystko jest nie zgodne 
z prawem. Wydaje się pieniądze bez uchwały. I kto się pcha na stanowisko społeczne to przede 
wszystkim nie powinien robić  dla pieniędzy, tylko dla ludzi. Długi – chciałbym żebyście nie dawali
temu wójtowi tych pieniędzy. Żeby te długi były wyzerowane w tym roku. Bo każda złotówka 
wydana przez tego wójta to są straty. Apeluję do wszystkich radnych. Przyjdzie nowy wójt, niech 
on zacznie od zera.
Nurnberg Wioleta
Proszę więcej wyjaśnień na temat pkt. 7 porządku obrad dzisiejszej sesji.
Bzowski Henryk
Zgodnie z nowelizacją ustawy dotyczącej zagospodarowania odpadów , część śmieci powinna być 
spalana. Spalarnia ma powstać w Gdańsku za 2-2,5 roku. Odpady będą przewożone do tej spalarni i
dlatego podejmujemy tą uchwałę.
Odya Piotr
Szanowni państwo nie sposób przejść do takiego zwykłego  porządku, patrząc na takie obraźliwe 
słowa, które padają zarówno od Pana Turzyńskiego, a od Pana Kożyczkowskiego to bezwzględnie.
Drodzy Państwo, Panie Józefie  tylko dlatego, że Pana szanuję, tylko dlatego przez wiek, którym 
Pan się legitymuje mogę tylko ostrzec. Natomiast jeżeli Pan ma jakiekolwiek informacje, które 
nadają się do prokuratury, a jestem pewien na 100%, że Pan nie ma. Że pan poddaje się tylko takiej 
fali sygnałów, to proszę zbadać, jeżeli chodzi o świetlice Lubiszewo. Natomiast ja bardzo chętnie, 
skoro Pan powiedział, bardzo chętnie  od Pana usłyszę, czy Pan w ogóle zna zakres jaki był zlecony
wykonawcy? Że ktoś powiedział, że to  powinno być tak i tak, z czego wnioskuję, że Pan nawet 
specyfikacji nie przeczytał. Nie przeczytał Pan Panie Józefie, niech Pan się przyzna, że Pan nie 



przeczytał? Jak Pan nie przeczytał, to nie zna Pan zakresu?
Turzyński Józef
Nie przeczytałem. Zgadza się.
Odya Piotr
Zgadza się. Panie Józefie zawsze się szanowaliśmy. Jeżeli ma Pan uwagi, to powiedziałbym albo 
nie powiedział bym o tym.  Jest takie bardzo mądre przysłowie, że milczenie jest złotem i tu chyba 
w tym momencie ma to zastosowanie. Natomiast Pan Kożyczkowski bardzo łatwo tu powiedział, o 
wydawaniu pieniędzy bez uchwały. Panie Kożyczkowski niech Pan powie, chociaż o jednym 
wydatku, który był zrobiony bez uchwały. Niech Pan poda . Natomiast sprawy, które Pan zgłasza, 
niech Pan też powie, tu  przy wszystkich, ile Pan zgłosił i ile tych spraw znalazło uznanie w oczach 
policji? Ja tak z ostrożności procesowej uprzedzę Pana , bo pewnie Pan nie będzie chciał tego 
powiedzieć? Otóż Proszę Państwa, żaden. Żaden Panie Wiesławie. Jeżeli jest Pan w stanie 
zaprzeczyć i podać na to dowód, to ja bardzo chętnie usłyszę. Natomiast jeżeli Pan nie jest i będzie 
Pan nam ogólnie opowiadać, to znowuż niech się Pan się  zastanowi, czy warto o tym mówić, bo to 
w tym momencie przybiera taką formułę farsy. Bo łatwo jest oczerniać, łatwo jest tak wprost 
mówić, natomiast żeby mówić, to trzeba mieć dowody proszę Państwa.
Turzyński Józef 
Ja zostałem pomówiony, stwierdzam fakty. Na tej sali doszedłem do wiedzy o domniemanym 
popełnieniu przestępstwa i  zgłosiłem to  do prokuratury. Takie jest moje prawo.
Kożyczkowski Wiesław
O wójcie  w dwóch gazetach czytałem.
Przewodniczący
Zamykam obrady XLIII Sesji Rady Gminy Tczew.
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